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СЪДЪРЖАНИЕ: 

 
ИЗ ДЕЙНОСТТА НА ОБЛАСТЕН УПРАВИТЕЛ * ВАЖНО ОТ ПРАВИТЕЛСТВОТО * ЕВРОПЕЙСКИ СЪЮЗ  * ЛЮБОПИТНО 

Зам.-областният управител Сашо Данков почете Йордановден в Ловеч. Той се включи в 

церемонията по освещаване на бойните знамена, а преди това и запали свещичка в Ка-

тедралния храм „Св. Троица”, където празнична литургия бе отслужена от Ловчански 

митрополит Гавриил.  

Празнично шествие отведе множеството до моста над р. Осъм в центъра на града, къде-

то по традиция се хвърля кръста.  

В ледените води скочиха над 20 смелчаци, но късметът бе на страната на 32-годишният 

зъботехник от Плевен Владимир Данчев.  

Той бе поздравен от Ловчанския митрополит и награден за празника.  Младият мъж 

пожела на всички ловчалии да им се случват само позитивни неща. 
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ОБЛАСТНИЯТ УПРАВИТЕЛ ПРОВЕРИ КАК ВЪРВЯТ СТРОИТЕЛНИТЕ  

ДЕЙНОСТИ НА МНОГОФУНКЦИОНАЛНАТА СПОРТНА ЗАЛА В ЕЗИКОВАТА  

 
Областният управител на Ловеч Ваня Събчева провери днес, 9 януари, как вървят строителните работи по изграждане на многофункционалната 
спортна зала в ГЧЕ „Екзарх Йосиф I” в града. За строителството на обекта правителството със свое решение от 22 август отпусна близо 1 млн. 
лв., като парите вече са преведени в сметката на училището за капиталови разходи. Преди дни на строителната площадка вече бе и финансови-
ят министър Симеон Дянков, който лично бе запознат със строителните книжа от директора на училището Радослав Хитов и заяви категорично, 
че ще следи внимателно как се харчи всяка стотинка на държавата по изграждане на модерното съоръжение. 
Според проекта, дело на „Архитектурно ателие „Вароша”, на терена се предвижда изграждане на самостоятелна сграда – спортна зала и сани-
тарно-битова част с връзка към учебния корпус на гимназията. Съоръжението ще разполага със съблекални с душове и тоалетни, фоайе, много-
функционална спортна зала, стая за треньори и учители, техническо помещение, склад за спортен инвентар, санитарни възли в т. ч. и за хора с 
увреждания. При проектирането са съблюдавани изискванията за изграждане на игрище за няколко вида спорт – волейбол, баскетбол, тенис и 
бадминтон.  
С договор от 3 януари т. г. изпълнител на обекта е ДЗЗД „Вароша” – Ловеч, инвеститор е ГЧЕ „Екзарх Йосиф I”, а строителен надзор с инвес-
титорски функции е „Първанов Сие” ЕООД – Ловеч.  
Общата стойност на обекта е 999 633 лв.  
Тук съм днес, тук ще бъда и след седмица, две, тук ще бъда винаги, когато е необходимо, увери изпълнителите областният управител Ваня 
Събчева. Тази нова спортна зала е дълго мечтана от възпитаниците на училището, от учителите, от ръководството и нейното изграждане трябва 
да се случи по най-добрия начин и в кратки срокове за радост на всички. Още по-важно е да бъде изпълнена с най-високо качество, както е 
изработен и проектът на архитектите Сергей Денчев и Емилия Христова – самите те възпитаници на Езиковата, както е изготвена и цялата 
документацията на обекта, каза още тя. 
При връчването на чека за изграждане на залата, премиерът ме попита дали тя ще бъде готова през май. Отговорих категорично да, а после се 
замислих дали е възможно предвид сезона. Днес вече съм сигурен, ще бъдем готови, ако не настъпят форсмажорни обстоятелства, категоричен 
бе Хитов, който вече е преместил работното си място на строителния терен.  
Че обектът ще бъде изпълнен в срок и с най-високо качество гарантира изпълнителят, като акцентира, че всички материали пристигат със сер-
тификат за съответствие.  
Ловеч бе сред 9-те общини в страната, които получиха средства за изграждане на нови и ремонт и модернизиране на съществуващи физкултур-
ни салони в 10 училища и за обособяването им в многофункционални спортни зали. Това са Столична община и общините в Пловдив, Бургас, 
Стара Загора, Благоевград, Велико Търново, Ловеч, Русе и Шумен. Първият обект от тях обаче, реално стартирал към този момент, е именно 
спортната зала на Езиковата. 

4 млн. от всички отпуснати средства за модерните съоръжения бяха осигурени от бюджета на Министерството на образованието, младежта и науката, а останалите след преструктуриране на разходите по 
централния бюджет. Правителственото решение позволи разширяване и модернизиране на спортната база на училищата и създаване на условия за пълноценното й използване за физическо възпитание и 
спорт от учениците, което е фактор за преодоляване на неблагоприятните тенденции в здравословното състояние на подрастващите от недостатъчната двигателна активност. 

 

37 РЕШЕНИЯ ОТ ОБЩО 1548 ПРИЕТИ ОТ ОБЩИНСКИТЕ СЪВЕТИ, Е ВЪРНАЛ ОБЛАСТЕН УПРАВИТЕЛ ПРЕЗ 2012 Г.  
 
37 решения от общо 1548 приети е върнал Областен управител през 2012 г., сочат данните на администрацията. Цифрите показват още, че с най-голям процент върнати 
решения е община Ябланица. При приети 138, върнатите са 6, което прави 4,18 %. След него е община Ловеч с 8 върнати при приети 251 или 3,18 %. Най-малко – само едно 
решение, е върнато в община Летница, при приети 106, което по думите на областния управител Ваня Събчева е заслуга както на съветниците, така и на вносителя. Общинският 
съвет в Априлци е приел 157 решения, от които са върнати за ново разглеждане 3. В Тетевен и Троян съответно приетите решения в местните парламенти са 240 и 232, а върна-
тите съответно 6 и 3. В Луковит и Угърчин цифрите сочат съответно приети 166 и 268, а върнатите и в двата общински съвета са по 5. Но в Луковит процентът е 3,01%, а в 

Угърчин – 1,87%. Едно решение ще бъде оспорено в Административния съд.  
Целият процес, който включва упражняване на контрол по законосъобразност на актовете на общинските съвети, е много сложен и за неговото осъществяване има изключително добър и професионално 
работещ екип. Трябва да се знае, че не всички върнати решения са поради незаконосъобразност като замисъл. Има такива, които връщам заради това, че в тях няма достатъчни мотиви, че не са изготвени или 
пък аргументирани по достатъчно категоричен начин, което пък ги прави незаконосъобразни. И тъй като сроковете са кратки, то понякога е по-добре да бъдат върнати за ново разглеждане, за да бъдат офор-
мени както е редно, коментира Ваня Събчева, като подчерта, че в началото на мандата грешките са били по-скоро от липсата на опит, което е наложило и връщането на правилниците за дейността на общин-
ските съвети за ново обсъждане в почти всички общини.  
Една от причините е и в сроковете – знам, че има места, където предложенията се внасят за обсъждане в последния момент и вероятно съветниците нямат достатъчно време да се запознаят качествено с тях – 
налага се да се търси и допълнителна информация и така времето за работа действително се скъсява, после пък трябва да се бърза и така се стига до решения, които като областен управител не мога да прие-
ма, но причината да бъдат приети е според мен недоглеждане, коментира още областният управител. Събчева акцентира на факта, че „изключително добре работим с председателите на общинските съвети, 
когато има върнато решение обикновено се чуваме, коментираме, съгласуваме с юристите и изглаждаме нещата».  

 



 

ОБЛАСТНИЯТ УПРАВИТЕЛ ПРИВЕТСТВА ПАРТНЬОРИТЕ НА  

ПРОЕКТ „СЪЗДАТЕЛИ НА ПРОМЯНАТА” ОТ ПОРТУГАЛИЯ 

 
Областният управител на Ловеч Ваня Събчева 

и нейният заместник Сашо Данков приветства-

ха днес, 16 януари, участниците в работна сре-

ща по проект „Създатели на промяната” на 

РИО на МОМН. В нея участваха началникът на 

Регионалния инспекторат по образование в 

Ловеч Райко Райков, директори и възпитатели 

от ОДЗ „Слънце”, ЦДГ „Снежанка”, ЦДГ 

„Първи юни”, ЦДГ „Синчец” – Троян, Сдруже-

ние „Екомисия 21 век”, експерти на Регионал-

ния инспекторат, както и партньорите от гр. 

Фафе, Португалия – специалисти и представи-

тели на местната власт. 

Вашият проект е по секторна програма „Комен-

ски”, която е насочена към образованието от 

предучилищната и началната до гимназиалната 

степен. Участието в нея допринася за повиша-

ване качеството на училищното образование, 

формиране на личността на учениците и разви-

тие на компетенциите на базата на чуждоези-

ковото обучение. Програмата обхваща няколко основни дейности, всяка една от които предоставя различни възмож-

ности за повишаване на качеството на преподаването, засилване на европейските измерения в училищния живот, под-

помагане на езиковото обучение и мобилността. 

Убедена съм, че работата по този проект ще осъществи основните си цели – обмяна на опит между регионите и споде-

ляне на добри практики, надграждане на умения в предучилищната педагогика и методика, общуване в мултикултурна 

среда.  

Пожелавам ви ползотворна работа и вълнуващи преживявания в нашия край. Ще следя работата по проекта, очаквам 

да науча повече и за него, и за партньорите от град Фафе, а и да видя на практика как ще се отрази наученото после в 

работна среда. Защото нали това е най-важното – да се усъвършенстваме професионално, а когато става дума за въз-

питатели, за учители, това винаги е в името на децата, каза в обръщението си Ваня Събчева.  

По време на престоя си у нас португалските партньори, сред които и кметът на града заедно с българските си колеги 

ще посетят и наблюдават дейности в детски заведения в Ловеч и Троян, ще се срещнат с общинските ръководства на 

двата града, ще посетят и Музея на занаятите в Троян и Националното изложение на народните занаяти в Орешак.  

В края на престоя си участниците ще получат сертификати за участие в Първата работна среща по проекта.  

Проектът „Създатели на промяната” е на обща стойност 20 000 евро. Основните цели са засилване на европейското измерение в предучилищното образование чрез опознаване на друг 

европейски регион, обмяна на опит между регионите чрез насърчаване на децата да изразяват себе си чрез средствата на изкуството, подобряване на образованието чрез обогатяване на 

знанията за чужди култури и традиции. Двете групи ще споделят опит, ще надграждат умения в областта на педагогиката и методиката на работа с деца.  

Реализацията на проекта предвижда езикова подготовка на 12 детски учители, съвместни обучителни сесии на тема „Насърчаване на децата да изразяват себе си чрез изкуството” и 

„Мултикултурно общуване и преподаване в мултикултурна среда”, изследване на подходите за работа с деца чрез представяне на традиционни празници и обичаи в двата партньорски 

региона и свързването им с европейските ценности „Ние сме част от Европа”. 

По време на проекта ще бъдат споделени добри практики, ще се извърши сравнение на образователните системи в двата региона и идентифициране на действия и мерки за подобряване 

на предучилищното възпитание.  

 



Областният управител посети училище СОУ „Васил Левски” в Черни Осъм,  

обсъжда бъдещето на единствената у нас паралелка за планински водачи 

 
Областният управител на Ловеч Ваня Събчева 

посети на 22 януари СОУ „Васил Левски” в 

Черни Осъм. Там тя разгледа базата на учили-

щето и разговаря с учителите за бъдещето на 

единствената у нас специализирана паралелка 

за планински водачи. 

При нас учат 132 ученици, като тези в специал-

ността „Туризъм”, направление „Планински 

водачи” са 44 в дневна форма на обучение и 11 

в самостоятелна форма на обучение. Педагоги-

ческият екип се състои от 19 учители. Имаме 

деца от всички региони, работим по национал-

ните програми на Министерство на образовани-

ето, обясни директорът на школото Румяна 

Велешка докато показваше на областния упра-

вител материалната база на училището.  

Искаме да си запазим професионалната пара-

лелка, която всяка година е на ръба, защото е 

единствена в страната и защото подготвя наис-

тина добри специалисти в тази област, катего-

рични бяха учителите на срещата в учителската 

стая. Те обясниха, че школото само дофинанси-

ра планинските водачи от спестявания в делеги-

рания си бюджет. Икономии правим като сами 

си извършваме ремонта в сградата, обясниха 

преподавателите.  

За следващата учебна година те предвиждат 

нова мащабна рекламна кампания на училището 

във всички региони на страната.  

Кандидатстване по различните програми с проекти, разработени от вас, е разковничето, обясни на екипа 

областният управител, като ги посъветва и да активизират контактите си както в чужбина, така и с туристи-

ческия бранш и Българския туристически съюз у нас. На срещата стана ясно, че деца, завършили за планин-

ски водачи тук, вече работят като такива и като ски-учители в Банско и на Витоша, голяма част от тях са 

студенти и в Националната спортна академияq реално прилагат в практиката си знанията, придобити за 4 

години.  

Тук децата се научават да бъдат отговорни, превръщат се в личности с характер и идеи, създават приятелст-

ва за цял живот, като преодоляват заедно всякакви препятствия в планината, научават се да оцеляват, да си 

помагат, обясниха още учителите като поясниха, че в училището се учи ски-бягане, ски-алпинизъм, биатлон, 

изкачване на ледени скали, а през лятото децата катерят върхове, практикуват рафтинг, кану-каяк, бънджи 

скокове, като с това преодоляват вътрешните си страхове – от високо, тясно, тъмно.  

В училището се пази и тачи духът на създателя му Минко Занковски. Макар че отдавна не е сред нас, той всъщност е тук и ни помага, а ние – и деца, и учители, се стараем да бъдем не-

гови верни последователи, обясниха още в училището.   



 

ОБЛАСТНИЯТ УПРАВИТЕЛ ГЛАСУВА  

НА НАЦИОНАЛНИЯ РЕФЕРЕНДУМ 

 
Областният управител на Ловеч Ваня Събчева даде своя глас на Националния рефе-

рендум. В късния следобед днес, 27 януари, след като бе напълно сигурна в отличната 

организация на допитването, тя пусна бюлетината си в 21 секция в Ловеч.  

Това е първият референдум в най-новата ни история и е въпрос на отговорно граждан-

ско мислене да се включим в него. Това и направих – възползвах се от правото да дам 

своя отговор на поставения въпрос. Гласувах, защото считам, че референдумът е пряка 

форма на демокрация, коментира позицията си областният управител. 

По-късно Ваня Събчева посети РИК – Ловеч, поздрави състава й за отличната работа 

до момента, видя как е организирано приемането на изборните книжа след приключва-

не на референдума в 19 ч. и първа се запозна с резултатите от изборната активност към 

17 ч.  

Общо за областта изборната активност е 19,84 %. От имащите право на глас общо 131 

300 човека, гласувалите са 26 054. Най-висока е била активността в община Угърчин - 

35 %. Най-ниска в община Луковит – 14,4 %. В областният център са гласували 21 %. 

В останалите общини активността е, както следва: Троян – 19,59 %, Тетевен – 20,23 %, 

Ябланица – 21,9 %, Априлци – 25,82 % и Летница – 18,33 %. 

Изборният ден приключва в 19 ч. Той ще бъде удължен само ако пред избирателните 

секции има опашки от желаещи да подадат гласа си.  

ПОЗДРАВИТЕЛЕН АДРЕС  

 

ДО АГ-ОТДЕЛЕНИЯТА НА МНОГОПРОФИЛНИТЕ 

БОЛНИЦИ В ОБЛАСТ ЛОВЕЧ 
 

УВАЖАЕМИ ГОСПОЖИ И ГОСПОДА – ЛЕКАРИ,  

АКУШЕРИ, МЕДИЦИНСКИ СЕСТРИ, СКЪПИ „БАБИ”, 

 

По повод днешния Бабинден ви поздравявам със стародавната традиция.  

В своя професионален път вие сте първите, които приемате в ръцете си Божието 

творение – децата, и там, където свършва тайнството, започва Животът.  

Грижата за новородените и родилките е във вашите ръце – тя изисква отговорност, 

всеотдайни сили и много любов.  

Пожелавам ви с цялата си душа много здраве, лично щастие и професионални успе-

хи. Разбира се, и много поводи за радост с много родени дечица през 2013 година! 

ЧЕСТИТ ПРАЗНИК! 

 

ВАНЯ СЪБЧЕВА, 

Областен управител 

на област Ловеч 

 

ПОЗДРАВИТЕЛЕН АДРЕС 

 
ДО 

Г-Н ВАЛЕРИ ТОДОРОВ 

ГЕНЕРАЛЕН ДИРЕКТОР НА БНР 

СОФИЯ 

 

УВАЖАЕМИ Г-Н ТОДОРОВ, 

 

Приемете най-искрените ми поздрави по повод днешния празник – 78-годишнината на най-

българската медия – Българско национално радио.  

През всичките тези години БНР се е превърнала в институция, а високият професионализъм на 

екипа е направил медията един от лидерите на българската журналистика, символ на обектив-

ност и коректност. 

Пожелавам на Вас, г-н Тодоров, и на целия екип на Българско национално радио много здраве и 

лично щастие. Продължавайте да бъдете верен коректив. Журналистиката не е просто професия 

– тя е отговорност и мисия. Вие излъчвате това чувство от ефира на радиото, продължавайте 

все така. 

Желая повече добри новини! 

ЧЕСТИТ РОЖДЕН ДЕН НА БНР 

ВАНЯ СЪБЧЕВА, 

Областен управител 

на област Ловеч 

 

 

 

 

 

 

 

 



ОБЩО 65 ПАРАЛЕЛКИ ЩЕ ПРИЕМАТ УЧЕНИЦИ  

ПО ДЪРЖАВЕН ПЛАН-ПРИЕМ В ОБЛАСТ ЛОВЕЧ  

ЗА УЧЕБНАТА 2013/2014 Г. 

 
Общо 65 паралелки ще приемат ученици по държавен план–прием в област Ловеч за учебната 

2013/2014 г. Това стана ясно днес, 30 януари, на заседанието на Областната комисия по зае-

тостта в Ловеч. То бе ръководено от областния управител Ваня Събчева. В дневния ред основ-

ната точка бе утвърждаване на държавния план-прием за професионални училища, профили-

рани гимназии и СОУ с професионални и профилирани паралелки, извършващи обучение на 

територията на област Ловеч. 

За обучение след 8 клас паралелките за 37, от които 6 със задочна форма на обучение. С прием 

след 7 клас паралелките са 28 в областта.  

В община Априлци директорите са предложили 2 паралелки след 8 клас, това е предложението 

и на регионалния инспекторат. В община Летница след 8 клас ще се извърши прием в една 

паралелка. В Ловеч след 8 клас ученици ще се приемат в 12 паралелки, три от които в задочна форма на обучение. 18 ще бъдат класовете с прием след 7 клас. Само 1 паралелка след 7 клас ще приема учени-

ци в община Луковит, а след 8 клас в 6, едната от които със задочна форма на обучение. Общо 11 паралелки ще има в община Тетевен, 2 са с прием след 7 клас, а 9 след 8 клас, в това число и една за задоч-

ници. В Троян след 8 клас паралелките са 4, в т. ч. и една задочна, и 7 с прием след 7 клас. В общините Угърчин и Ябланица прием ще има само след 8 клас, като паралелките са съответно 1 и 2.  

Няма да се закрива паралелката за планински водачи в СОУ „Васил Левски” в Черни Осъм, единствена за страната, стана категорично ясно на заседанието. Нито една институция не е имала подобни намере-

ния. В момента община Троян дофинансира СОУ „Васил Левски” в Черни Осъм, прогимназиалния етап, а това дава възможност на училището да задели средства от делегирания си бюджет за дофинансира-

не на тази паралелка, която ние искаме да съхраним и развием. И в момента сме предвидили в бюджета целева субсидия до края на тази учебна година за покриване на транспортни разходи, поясни зам.-

кметът на общината и ресорен по образованието Поля Димова. Не е имало никакви намерения и дори коментари за закриване на паралелката, каквито се появиха в публичното пространство. Ние знаем, че 

там приемът е „на ръба”, но училището я дофинансира с икономиите, които прави, иска да я развива, като планира и търси начини за мащабна рекламна кампания за следващата учебна година, така че за 

закриване към този момент никой не говори, категоричен бе и началникът на РИО на МОМН в Ловеч Райко Райков.  

Бях в Черни Осъм преди дни, видях базата, разговарях с учителите и съм наясно с изключителното им желание и усилията, които полагат, да съхранят и развиват тази единствена паралелка, така че наистина 

за закриване не може да става и дума, там материалната база е обновена, условията за обучение са на високо ниво, има мотивация у учителите, каза по време на заседанието и областният управител. 

Паралелката за планински водачи е включена в гласувания и приет на заседанието държавен план-прием за учебната 2013-2014 г.  

 

В Областна администрация заседава Областният съвет за сътрудничество по етнически въпроси  
На 30 януари в Областна администрация се проведе работно заседание на Областния съвет за сътрудчинество по етническите и интеграционни въпроси. То бе председателствано от 

областния управител Ваня Събчева.  

В изпълнение на целите на Националната стратегия на Република България за интегриране на ромите 2012-2020 г., приета от НС с Решение от 1 март 2012 г. (ДВ бр.21 от 13 март 2012 

г.) в края на миналата година в област Ловеч стартира процесът на областно планиране, което включва изготвяне на Стратегия на област Ловеч за интегриране на ромите и общински 

планове за действие на всички общини на територията на областта. В тази връзка на 29 ноември 2012 г. се проведе заседание и координационно-информационна среща на Областния 

оперативен екип, сформиран със заповед на областния управител с цел разработване на общинските планове за действие към Областната стратегия. Общинските екипи бяха запознати с 

насоките за областно планиране.  Днес те представиха направеното досега по общини. Навсякъде в областта се провеждат обществени обсъждания по темата, като общините се стремят 

да привлекат за участие в тях представители на ромската общост. Активно се работи във всички общини, материалите от общинската администрация в Ловеч са на разположение в 

интернет страницата на общината. Всички общини се отнасят изключително сериозно като полагат всички усилия да приобщят в обсъждането на тези въпроси и неправителствени 

организации, и представители на ромския етнос, стана ясно още на работното заседание.  

Бе прието най-късно до 8 февруари да бъдат изпратени в Областна администрация в електронен вид готовите общински планове за действие. На днешното заседание бе коментирана и разработената и предоставена в общините анали-

тична част на проекта на Стратегията на област Ловеч за интегриране на ромите.  Направихме го, за да ви улесним при изготвянето на анализите към общинските планове, като ползвате предоставените от нас данни. В момента се 

разработва стратегическата част, а проектът на стратегията ще ви бъде изпратен в електронен формат в началото на февруари, поясни Ваня Събчева, като подчерта, че екипът в областна администрация очаква и ще се съобрази с 

писмените коментари и становища по темата. Те ще бъдат отразени в областния документ преди той да се финализира. Райко Райков, началник на РИО на МОМН, изнесе информация, че през миналата година са обучени 186 

възрастни роми, което е добро начало. Той изрази мнението, че повишаването на образованието на родителите спомага за по-добрата мотивация на ромските деца да се образоват, като подчерта, че област Ловеч е с много по-висок 

дял на обхващане на 5-6 годишните деца в сравнение със средното за страната.  Райков направи и две предложения - кметовете на кметствата да се ангажират по-активно с установяване на децата, които не са обхванати в системата на 

образованието и да се установят трайни практики за ограмотяване и продължаващо образование на възрастни лица под формата на вечерно обучение, а не да се подхожда кампанийно само в рамките на няколко месечни курсове, 

които не дават желаните резултати. Областният управител предложи в тази връзка да се създаде работна група към ОССЕИВ, която да включва представители на АЗ, РЗИ, ДСП, кметове на общини и кметства, РИО на МОМН и 

експерти на ОА, което беше прието. 

Д-р Чапарова изнесе информация за това, че РЗИ от 5-6 години имат регионална здравна програма, насочена към лица в неравностойно положение, като досега са работили само на територията на община Ловеч, а от тази година ще 

обхванат цялата област. Вече правят посещения по училищата в населените места, в които има повече представители на малцинствени групи.  



 
 

НИКАКВА ТОЛЕРАНТНОСТ КЪМ НЕЗАКОНОСЪОБРАЗНИ  

РЕШЕНИЯ, ПРИЕТИ В ОБЩИНСКИТЕ СЪВЕТИ 
 

Интервю за в. «Перо» 

 

- Г-жо Събчева, през 2012 г. в региона като че ли не остана 

Общински съвет без върнато решение? Кой от тях е "най-

слабият ученик"? А "отличникът" измежду тях? 

- Нещата не са толкова прости. Целият процес, който включва 

упражняване на контрол по законосъобразност на актовете на 

общинските съвети, е много сложен.  

Ловеч е с 8 върнати решения, но при общо приети 251, процентът е 

3,18%. „Отличникът”, тоест местен парламент с най-малко върнати 

решения, безспорно е община Летница – само едно при приети 106, 

което е заслуга, както на съветниците, така и на вносителят. Най-

висок е процентът на върнатите решения в община Ябланица – 

4,18%. Те имат приети 138 решения, а върнатите са 6. Не мисля 

обаче, че по този начин трябва да се определя работата. Още пове-

че, добре е да имаме предвид наистина и броя на приетите решения 

и процентното съотношение приети-върнати. Об-

щинският съвет на Априлци е приел 157 решения, а 

върнатите са 3, в Тетевен и Троян съответно приети-

те решения в местните парламенти са 240 и 232, а 

върнатите съответно 6 и 3. В Луковит и Угърчин 

цифрите сочат съответно приети 166 и 268, а върна-

тите и в двата общински съвета са по 5. Но в Лу-

ковит процентът е 3,01%, а в Угърчин – 1,87%. 

През 2012 година общият брой на върнатите реше-

ния от Областен управител е 37 при общо 1548 прие-

ти такива. Едно решение ще бъде оспорено пред 

Административния съд. Не всички обаче са поради 

незаконосъобразност. Има решения, които връщам 

заради това, че в тях няма достатъчни мотиви, че не 

са изготвени или пък аргументирани по достатъчно 

категоричен начин. И тъй като сроковете са кратки, 

то понякога е по-добре да бъдат върнати за ново 

разглеждане, за да бъдат оформени както е редно. Не 

забравяйте и това, че зад мен стои екип от юристи и 

експерти, които упражняват контрол по законосъоб-

разност на актовете на общинските съвети и вършат 

работата си перфектно.  

Според мен обаче процесът на приемане на решения 

не е едностранен акт. Едно проекторешение се разг-

лежда първо в комисии, там се обсъждат различните позиции, 

коментират се различни гледни точки, защитава се или не едно или 

друго виждане преди то да влезе в зала, дават се предложения. А 

там, в самото заседание на общинския съвет, трябва да стане пре-

делно ясно защо предложението за решение се подкрепя или не. 

Жителите на общините се информират не от заседанията на коми-

сиите, където реално трябва да се случва дебатът, а от заседанията 

на сесиите. Тоест всяко решение трябва да бъде защитено или 

отхвърлено именно там. Затова има и в правилниците право на 

обяснение на вота – подкрепям, защото... или не подкрепям, защо-

то... Така жителите на всяка община са наясно кой, как и защо от 

общинските съветници е гласувал по един или друг начин дадено 

решение. И ако проследят този процес, ще видят „благодарение” на 

кои от общинските съветници е прието незаконосъобразно реше-

ние например.  

Да си общински съветник е отговорна и много всеобхватна дей-

ност. И не само защото по време на кампанията за местни избори 

си поемал различни ангажименти пред избирателите си от свое 

име, но и от името на партията, която ти е гласувала доверие, а 

защото от твоя глас зависи начинът на живот на всички жители от 

общината. Това е наистина голяма отговорност. За която трябва да 

си подготвен и да работиш наистина всеки ден. 

- Често казано, от Вас се очакваше да действате по-толерантно 

спрямо Общинските съвети - първо, защото сте от нежния пол, 

второ, защото се твърдеше, че водещите качества на характера 

Ви са плахост и смирение, и трето - с отсъствието на управлен-

чески опит? 

- Вече съм казвала - жените сме доказали, че носим не само влас-

това отговорност и мощ, но и притежаваме качества, като толеран-

тност и търпение, благодарение на които се справяме отлично. 

Толерантност в отношенията с хората да, но не и толерантност към 

незаконосъобразните решения на общинските съвети. На мен ни-

кога не ми е минавало през ума да бъда толерантна към погазване-

то на закона или пък работа против интересите на жителите на 

област Ловеч. Така че не очаквайте излишна толерантност при 

изпълнение на преките ми задължения и отговорности.  

Жените като социални същества се стремим да градим отношения 

на сътрудничество, на работа в екип. Това до голяма степен помага 

за намирането на благоприятен изход при конфликтни ситуации в 

редица сфери на професионалния и обществен живот.  

Според мен, за да бъде успешна дейността трябва да притежаваш 

най-малко две качества – желание и умения да се ръководиш от 

правилни принципи. Желанието го имам, а опитът се трупа. Не 

забравяйте, че все пак имах и над 7 години стаж в държавната 

администрация, преди да поема поста, именно те ми бяха от полза - 

познаването на функциите, отговорностите, задълженията на дър-

жавния апарат и най-важното - екипът зад мен.  

Що се отнася до твърдението, както вие казвате, че водещите каче-

ства на характера ми били плахост и смиреност, бих казала, че са 

изразени 

от хора, които изобщо не ме познават. Никога не съм била плаха, 

още по-малко смирена в професионалния си живот.  

- Как си обяснявате недоизпипаните законово текстове на 

местните парламенти? С липсата на достатъчно професиона-

листи сред общинските съветници? С недоглеждането поради 

бързане? Или заради преследването на определени интереси - 

били то партийни, корпоративни или лични? 

- В началото на мандата грешките бяха по-скоро от липсата на 

опит. Това наложи и връщането на правилниците за дейността на 

общинските съвети за ново обсъждане в почти всички общини. 

Според мен една от причините е и в сроковете – знам, че има ме-

ста, където предложенията се внасят за обсъждане в последния 

момент и вероятно съветниците нямат достатъчно време да се 

запознаят качествено с тях – налага се да се търси и допълнителна 

информация и така времето за работа действително се скъсява, 



после пък трябва да се бърза и така се стига до решения, които 

като областен управител не мога да приема, но причината да бъдат 

приети е според мен недоглеждане. 

- Достига ли до Вас ехото от един или друг Общински съвет, 

когато връщате негово решение? 

- О, да! Особено от Ловеч научавам веднага кой какво казал. Това 

нито ме притеснява, още по-малко плаши – нали вече уточнихме, 

че не съм нито плаха, нито повече смирена отколкото е нужно.  

По-важно е другото, че изключително добре работим с председате-

лите на общинските съвети. Когато има върнато решение обикно-

вено се чуваме, коментираме, съгласуваме с юристите и изглажда-

ме нещата. Говоря, когато става дума за техническа грешка или 

допусната такава от бързане.  

- Общински съвет - Ловеч одобри на второ гласуване поиска-

ните допълнително от кмета Минчо Казанджиев 200 000 лв. за 

снегопочистването, въпреки че Вие окачествихте тази постъп-

ка като незаконна. Как си обяснявате поведението на ловеш-

ките местни депутати? И особено на онези от тях с партиен 

билет на ПП ГЕРБ? 

- Не, върнах като немотивирано /което го прави незаконосъобраз-

но!/ решението за определяне на годишния размер на такса битови 

отпадъци, който пък се базира на одобрената план сметка. Нейната 

законосъобразност обаче ще провери Сметна палата, която е ком-

петентен орган.  

За мен има значение само това, че приетото от съветниците реше-

ние не е издържано и това се вижда и от гражданите, които се 

интересуват от работата на местния парламент. И докато това не се 

изправи, няма да престана да използвам всичките механизми, кои-

то имам, в това число и да сезирам други компетентни органи.  

Важно е какви са били мотивите на общинските съветници от 

различните групи, в това число и на тези от ГЕРБ да гласуват така, 

как са формирали решението си и на каква база, след като липсва 

определяща информация, свързана с приходната и разходна част в 

документа.  

- Вашето впечатление от работата на съпартийците Ви общин-

ски съветници по места? 

- Като областен управител за мен е важно всяко решение на който 

и да е общински съвет в област Ловеч да бъде законосъобразно. И 

съветниците са длъжни да се подготвят по такъв начин, че да при-

емат решенията си на база законодателните норми.  

А защо те са гласували дадено решение по един или друг начин, 

нека отговарят пред общинските си централи, пред областния 

ръководител, пред вас – медиите, и най-вече пред избирателите си 

– те са тези, които са ги изпратили там и те са в правото си да 

поискат сметка за техните решения.  

- Вече ни наваля първият сняг. Оценката Ви за фирмите, 

нагърбили се със снегопочистването на републиканската път-

на мрежа на територията на област Ловеч? Забележки към 

тях? 

-  Доволна съм от предприетите мерки, които извършихме всички 

отговорни институции за поддържане на републиканската пътна 

мрежа в усложнена зимна обстановка. Поддържането й е организи-

рано в съответствие с плана на Областно пътно управление, утвър-

ден от изпълнителния директор на Агенция „Пътна инфраструкту-

ра. Главният изпълнител на дейностите по поддържане е Обедине-

ние „Ловеч 2010“, с когото е сключен договор за цялата 735-

километрова мрежа, преминаваща през територията на областта. 

На този етап нямам забележки, но и зимата като че ли още не се е 

развихрила. Републиканската пътна мрежа през дългите празнични 

дни, а и преди това, бе проходима при зимни условия. Нямаше 

проблеми заради ниските температури, нямаше аварирали моторни 

превозни средства, пострадали. Службите са по своите места, 

следи се ситуацията, дежурните са на поста си и ако зимната ситу-

ация се промени рязко, те са готови да реагират незабавно.  

Не съм се успокоила обаче, че всичко ще е наред, едва започна 

най-зимният месец – януари, надявам се и вярвам, че и до края на 

зимата ще е така. Готови сме за всякакви атмосферни изненади.  

- Наскоро с Ваши колеги отново извадихте прашясалата карта 

на проекта за тунела Троян-Кърнаре. Това да не би да е начало 

на предизборната кампания за Парламентарни изори 2013?  

- Проектът за изграждане на тунел Троян-Кърнаре има почти 100 

годишна история. Моето  мнение е, че тунелът Троян-Кърнаре е 

важна стъпка в цялостния градеж на съвременна България, област 

Ловеч е най-заинтересована проектът да се реализира като добър 

начин за свързване на Северна и Южна България.  Готова съм да 

съдействам за всичката проектна и проучвателна дейност, която 

трябва да се извърши, да работим заедно с правителството по реа-

лизацията на една идея, захвърлена от предишни кабинети.  

Поради сложността на проекта е почти невъзможно той да се 

включи в програмите на ЕС за 2014-2020 година. Като най-

реалистичен вариант е очертано публично-частното партньорство 

или концесия. На първо време трябва да се случат няколко неща, за 

да стане проектът реалност - да се включи  в Регионалния план за 

развитите на заинтересованите области, да се мисли дългосрочно 

за тунела – като връзка между Северна България, респективно река 

Дунав и Егейско море. С мое становище от началото на декември 

до Началник отдел „Стратегическо планиране и координация на 

регионалното развитие в Северозападен район“ в МРРБ съм напра-

вила предложение да бъде включен „Изграждане на тунел Троян – 

Христо Даново“ в Регионалния план на развитие на Северозападен 

район 2014-2020г.  

- Върху какво ще съсредоточите вниманието си като областен 

управител до изборния ден? 

- Както е било и до сега - върху правомощията и задълженията ми. 

Тази година е много важна за страната ни. В момента организира-

ме провеждането на първия национален референдум на 27 януари. 

Ще повторя, че зад Областен управител стои перфектен екип на 

Областна администрация Ловеч, екип, на когото използвам случая 

да благодаря и да им пожелая да продължават да дават най-

доброто от себе си.  

Предстои и организационно-техническата подготовка на избори за 

държавни органи на властта през лятото, подчертавам – организа-

ционно-техническата. Също така до края на юни ще изготвим и 

съгласуваме Областната стратегия за развитие 2013-2020г., с която 

ще определим средносрочните цели и приоритети за развитие на 

областта, както и стратегическите насоки за разработването на 

общинските планове за развитие, изключително важен процес, за 

които ще работим с цялата си отговорност. 

- По-бедна или по-богата стана област Ловеч през последните 4 

години? 

- Област Ловеч няма банков трезор, в който можем да надникнем и 

да кажем: Сега сме по-богати от преди 4 години или обратното. 

Кризата си каза думата и тук, както и навсякъде по света. Нови 

предприятия обаче не се откриват всеки ден и във всяко населено 

място. За съжаление. В това отношение мисля, че ние сме по-

добре. Откри се заводът на «Литекс Моторс», който сега предстои 

да разрасне производството си, откри се в Летница предприятие за 

катерачни стени на „Уолтопия”, вече работи и предприятието за 

производство на градинска мебел с италиански инвестиции.  

Това, което определено ме радва, е, че областта ни е на първо мяс-

то по усвояване на средства по Оперативна програма „Регионално 

развитие” в Северозападния регион. Мисля, че г-н Николай Нан-

ков, когото наследих на поста Областен управител, може да се 

гордее като зам.-министър на регионалното развитие с нас. По-

мощта, която получаваме от него, е огромна и това признават 

всички общини.  

Много се направи по Програмата за развитие на селските райони, 

реставрираха се западнали от години църкви, община Троян реали-

зира над 15 млн. лв евросредства, Административният съд в Ловеч 

е с нова сграда, всички общини имат проекти по ОП „Развитие на 

човешките ресурси”, по Околна среда, инвестираха се средства в 

областта на туризма, мащабни ремонти с държавни средства се 

извършиха в няколко отделения в областната болница, и още, и 

още... 

Област Ловеч по проучване на Областния информационен център е 

с най-много евросредства на глава от населението, втори сме в 

Северозападния регион за планиране по договорени средства по 

оперативни програми. 

Абсолютно категорична съм, че сме по-добре по отношение на 

пътната инфраструктура. В областта са рехабилитирани през 2012 

г. над 70 км само от републиканската пътна мрежа, което е 10 % от 

цялата й дължина. Отделно от нея много километри важни участъ-

ци от общинските пътища, ремонт по които не е правен през пос-

ледните повече от 20 години, също са рехабилитирани вече.  

През тази година успешно беше завършена цялостната рехабили-

тация на част от пътя Плевен–Троян–Кърнаре. Приключихме ЛОТ 

17, финансиран също по ОПРР. Това са пътищата Троян–Кърнаре, 

част от път III-3701 – граница с ОПУ София–Черни Вит. По ава-

рийна програма се извърши укрепване на свлачище между селата 

Шипково и Рибарица. Работи се по ЛОТ 35 – Луковит-Червен бряг-

Кнежа, 7-километровият участък в област Ловеч не бе ремонтиран 

през последните... 36 години. Приключи и ЛОТ 2 – Дерманци-

Угърчин-Микре. Имаме нов стрелбищен комплекс по биатлон в 

Троян, строи се модерна мултифункционална спортна зала в Ези-

ковата гимназия за един милион лева, при положение, че в града 

има зала, която заради лошо управление вече и в ужасно състоя-



ние. Нова спортна зала се откри и в Ябланица. Както знаете, дари-

ха се 100 000 лв от партийните средства на ГЕРБ и за продължава-

не на строителството на катедралния храм в центъра на Ловеч. 

Изобщо всяка община в област Ловеч, която изготвя качествени 

проекти, която ги реализира и получава европейски пари за напра-

веното, може да се счита за по-богата в смисъла, който вие влагате, 

а от там и областта като цяло. И община Априлци, която в пре-

дишния мандат не бе усвоила и едно евро, само за първата година 

на мандата вече реализира проекти за близо 5,5 млн. лв.  

Много са основанията да считам, че в много отношения област 

Ловеч днес е по-добре изглеждаща отпреди 4 години. За съжаление 

обезлюдяването на региона, започнало преди 10-15 години, е факт 

и процесът не може да се промени толкова бързо и осезателно, 

колкото ни се иска.  

Но съм оптимист, сигурна съм, че при един втори мандат на това 

правителство изграждането и на нови обекти, и рехабилитацията 

на вече съществуващи ще продължи.  

Нашето правителство е първото, което призна, че държавата е 

длъжница на Северна България. А това вече е ясен сигнал, че вто-

рият мандат ще бъде насочен към нас.  

Държавата е планирала вече до 2017 година автомагистрала „Хе-

мус" да бъде цялостно изградена. Сред акцентите в дейността на 

МРРБ през следващия програмен период за усвояване на европейс-

ки средства са два проекта, които касаят конкретно област Ловеч – 

магистрала „Хемус" и язовир „Черни Осъм”  - единственият начин, 

по който може да се осигури питейна вода за областите Ловеч и 

Плевен.  

Така че не знам в момента дали област Ловеч е по-богата или не, 

но знам, че е по-уредена, а и през следващите години ще става още 

по-уредена от днес. И това ще се вижда и от инвеститорите, и от 

хората. Което пък е сериозна предпоставка за завръщане на онези, 

които я напускаха през последните 15 години. Разбира се, имам 

предвид с това правителство – то доказа, че строи.  

 
 

 
 

ПРЕЗ СЛЕДВАЩИЯ ПРОГРАМЕН ПЕРИОД ЩЕ СЕ РАБОТИ И ПО ОПЕРАТИВНА ПРОГРАМА ЗА НАУКА И ОБРАЗОВАНИЕ 

 
Към списъка с оперативни програми, които правителството ще разработва за следващия програмен период 2014-2020 г., кабинетът реши да бъде включена още една – за наука и образо-
вание за интелигентен растеж. Водещо ведомство по нея ще бъде Министерството на образованието, младежта и науката. 
Решението на Министерския съвет от м. април м. г. предвиждаше средствата от Европейския съюз за България през следващия програмен период да се разпределят областите иновации и 
предприемачество, регионално развитие, транспортна инфраструктура, околна среда, развитие на човешките ресурси, техническа помощ и административен капацитет, развитие на 
селските райони, морско дело и рибарство и трансгранично сътрудничество. 
Основната цел на новата оперативна програма е постигането на интелигентен растеж чрез повишаване качеството на научните изследвания и образованието. С реализирането й конкрет-
ни резултати се очакват в рамките на пет приоритета – на научните изследвания и технологичното развитие, на връзката между образованието, бизнеса и трудовата заетост, образование-
то като фактор за социално приобщаване, образованието и ученето през целия живот, подобряване на образователната инфраструктура. 
Предвижда се чрез новата оперативна програма да се осигурят значителни социално-икономически ползи за обществото чрез устойчивия ефект на инвестициите в дългосрочен план, 
запазване и разкриване на нови работни места, конкурентоспособност на работната сила, подобряване на демографските показатели. Заедно с пряката връзка с инициативите в сферата на 
труда и социалната политика, икономиката и регионалното развитие новата оперативна програма ще повлияе положително върху постигането на приоритетите, свързани с развитието на 
аграрния сектор, институционалната среда и стимулиране на ресурсната и енергийната ефективност. 

 

ПРАВИТЕЛСТВОТО ОДОБРИ ОБЕМИТЕ И ЦЕНИТЕ НА МЕДИЦИНСКИТЕ ДЕЙНОСТИ ЗА 2013 Г. 

 
Правителството одобри приемането на обемите и цените на медицинската помощ по Закона за здравното осигуряване за 2013 г. Съгласно закона, те се договаря от НЗОК и Българския 
лекарски съюз (БЛС) и се приемат до 14 дни от обнародването на закона за бюджета на НЗОК за следващата календарна година, след което се публикуват в „Държавен вестник”. Тъй 
като до края на м. декември 2012 г. не беше постигната договореност между НЗОК и БЛС, обемите и цените на медицинските дейности се приемат от Министерския съвет като се реали-
зира процедурата по чл. 55д, ал. 9 от Закона. Тази процедура гарантира стабилността на здравноосигурителната система в случаите на липса на съгласие между основните партньори в 
процеса по определяне на обемите и цените на медицинската помощ. 
Одобрените обеми и цени съдържат измерими с изтеклата календарна година параметри за реализираните дейности, които са изготвени въз основа на анализ на реализираната и заплате-
на през 2012 г. от НЗОК медицинска дейност. 
Предлаганите обеми и цени обхващат също и видовете дейности, които по силата на Закона за бюджета на НЗОК за 2013 г. преминават за финансиране от Министерството на здра-
веопазването към НЗОК. Такива са дейностите по асистирана репродукция, интензивно лечение, комплексно диспансерно наблюдение на пациенти с кожно-венерически и психични 
заболявания, нуклеарномедицински компютър - томографски образни изследвания и др. 
В постановлението са включени и всички нови дейности, с които беше разширен пакетът за задължително здравноосигурените лица. При определяне на обема и цените им са взети пред-
вид одобрените с бюджета на НЗОК суми, обемите реализирана и заплатена от бюджета на Министерството на здравеопазването дейност, очакваните потребности от медицинска помощ. 
Те кореспондират и с приетите методики за остойностяване и заплащане на медицинските дейности. 
Очакваните резултати от приемане на постановлението са свързани с постигане на балансирано разходване на бюджета на НЗОК и спазване правото на задължително здравноосигурени-
те лица на достъпна, навременна и качествена медицинска помощ. 

 

ПРАВИТЕЛСТВОТО ПРИЕ ПРОМЕНИ В ЗАКОНА ЗА ПРИЛАГАНЕ НА ОБЩИТЕ ОРГАНИЗАЦИИ  

НА ПАЗАРИТЕ НА ЗЕМЕДЕЛСКИ ПРОДУКТИ НА ЕВРОПЕЙСКИЯ СЪЮЗ 



 
Министерският съвет одобри проект на закон за изменение и допълнение на Закона за прилагане на Общите организации на пазарите  на земеделски продукти на Европейския съюз. 
Предлаганият документ отразява на настъпилите, в резултат на последните реформи на Общата селскостопанска политика, промени в условията за прилагане и съдържанието на някои от 
включените в него схеми и мерки на общата организация на пазара. 
Създава се законово основание за прилагане на нови мерки за пазарна подкрепа - в областта на пчеларството и под формата на предоставяне на мляко и на плодове и зеленчуци в учебни-
те заведения (схеми „Училищно мляко” и „Училищен плод”). 
Въз основа на натрупаният опит са променени някои от предвидените в закона процедури и в разпределението на компетентностите между Министерство на земеделието и храните и 
Държавен фонд „Земеделие”. В периода на прилагане на закона настъпиха и промени в административни структури, които също са отразени. 
В проекта на закон е предвидено, че контролът върху предлаганите на пазара биологични продукти се упражнява по реда на Закона  за храните и изискването биологичните продукти и 
храни да се съхраняват и предлагат за продажба отделно от останалите. По нов начин е уредено интервенционното изкупуване, като са разграничени изкупуването по фиксирани цени и 
изкупуването чрез тръжна процедура, актуализиран е списъкът на подлежащите на интервенция продукти. Уточнен е начинът на финансиране на промоционалните програми. В сектора 
на плодовете и зеленчуците е отразена схемата за подпомагане на групи производители за инвестиции, както и изискванията за включване на мерки за управление на кризи в оперативни-
те програми на организациите на производители. 
Съществени изменения са направени в сектора на млякото. Облекчават се изкупвачите на краве мляко като участници в квотната система като се отменя изискването за учредяване на 
банкова гаранция в полза на Разплащателната агенция, както и ежегодното й подновяване. Определя се компетентният орган за признаване на организации на производители и техни 
асоциации и междубраншови организации в сектора на млякото и млечните продукти. Въвеждат се задължителни писмени договори между производители и изкупвачи за доставка на 
суровото мляко. Определят се и органите по регистрация на договорите и контрол за спазване на изискванията. Прецизирани са съществуващите и предложени нови административно-
наказателни разпоредби, в случай на неизпълнение на задължение на производител или изкупвач на мляко. 
В сектора на месото са направени промени, които отразяват изискванията на новите регламенти за класификация на кланичните трупове. Разпределени са компетентностите по контрол 
на класификацията на кланични трупове, бели меса и яйца, като обхватът на тези дейности е детайлизиран. 
Създадено е законово основание за прилагане на Националната програма по пчеларство, като е уредено нейното изготвяне и механизма за прилагане. 
Очаква се приемането на закона за изменение и допълнение на Закона за прилагане на общите организации на пазарите на земеделски продукти на Европейския съюз да помогне за по-
вишаване на конкурентоспособността на земеделското производство и за подобряване на пазарната реализация на произведените продукти. Повишаването на прозрачността на пазара, 
включително по отношение на цените, е предпоставка за по-справедливо разпределение на добавената стойност по веригата на доставките. Създаването на организации на производите-
ли, асоциации на организации на производители и междубраншови организации в сектора на млякото ще подпомогне индивидуалните производители при водене на преговорите за реа-
лизация на произведеното мляко. 
Законопроектът беше публикуван за обществено обсъждане в интернет страницата на Министерството на земеделието и храните. 

 

ЗАДЪЛЖЕНИТЕ ЛИЦА ПОЛУЧАВАТ ПРАВО ДА ИЗБИРАТ ПОРЕДНОСТТА НА ПОГАСЯВАНЕ НА ПУБЛИЧНИТЕ СИ ЗАДЪЛЖЕНИЯ 

 
Правителството одобри промени в Наредбата за реда за внасяне и разпределение на задължителните осигурителни вноски и вноските за фонд „Гарантирани вземания на работниците и 
служителите”. С тях документът се съгласува с направените изменения в ДОПК, КСО, Закона за здравното осигуряване и Закона за гарантираните вземания на работниците и служители-
те при несъстоятелност на работодателя. 
Първата група изменения са свързани с въведената с ДОПК промяна в реда на погасяване на публичните задължения, когато длъжникът не е в състояние да ги изплати в пълен обем. С 
новите текстове се създава възможност задълженото лице по свое желание да посочи кои от задълженията си за допълнително пенсионно осигуряване ще погаси преди започване на при-
нудително изпълнение. Също така е предвидена възможност задължените лица да могат да заявят желание за погасяване на вноски за периоди преди 2005 г. с цел запазване на осигури-
телните им права. 
Втората група промени в Наредбата са изготвени предвид отпадането на кодовете за вид плащане, индивидуализиращи вида на задължителната осигурителна вноска. 

 

ОДОБРЕН Е НАЦИОНАЛЕН ПЛАН ЗА ДЕЙСТВИЕ ЗА ЕНЕРГИЯТА ОТ ВЪЗОБНОВЯЕМИ ИЗТОЧНИЦИ 

 
Министерският съвет прие Национален план за действие за енергията от възобновяеми източници.  
Документът поставя цели за производството от възобновяеми източници (ВИ) на различни видове енергия до 2020 г. - електрическа, топлинна и за охлаждане и в транспорта. Установе-
ната за България цел от 16% дял на енергията от ВИ в брутното крайно потребление на енергия до 2020 г. включва следните дялове от такива източници в съответните подсектори - 
20,8% на електрическата енергия, 23,8% на енергията за отопление и охлаждане и 10,8% в транспорта. 
За постигането на целите планът предвижда 58 мерки за насърчаване на тези производства, като отчита въздействието на повишената енергийна ефективност и въвеждането на енергое-
фективни технологии. Мерките са свързани с прилагането на европейските изисквания в областта на енергията от ВИ, енергийната ефективност и климатичните промени и по своя ха-
рактер са административни, законодателни, регулаторни, финансови и информационни. 
Планът съдържа оценка за прогнозния общ принос на всяка технология за производство на електрическа енергия от ВИ за постигане на целите за 2020 г. и на индикативната крива за 
дела на ВИ в електрическата енергия през периода 2010-2020 г. За постигането на целта до 2020 г. по отношение производството на електрическа енергия от ВИ е посочено, че са необ-



ходими инсталирани мощности в размер на 5189 MW, които да осигуряват производство на 7604 GWh, в това число от ВЕЦ (63%), вятърни електроцентрали (28%), слънчеви електро-
централи (6%) и биомаса (3%). 
По отношение на прогнозния общ принос на всяка технология за производство на топлинна енергия и енергия за охлаждане от ВИ се очаква през 2020 г. общо произведената енергия да 
възлиза на 1103 килотона нефтен еквивалент (ктне) чрез оползотворяване на биомаса, геотермална и слънчева енергия. 
Към 2020 г. прогнозният общ принос на всяка технология за производство на енергия от ВИ в транспортния сектор ще достигне 302 ктне. Предвижда се най-голям принос да даде по-
треблението на биодизел, следвано от биоетанола и електрическата енергия от ВИ. 
Националният план за действие за енергията от възобновяеми източници е публикуван в сайта на МИЕТ и в Портала за обществени консултации (http://www.strategiy.bg) към Мини-
стерския съвет. 

Осигурен е достъп до избирателните списъци за референдума през интернет, SMS стационарен и мобилен телефон 

 
От 11 януари 2013 г. Главна дирекция "Гражданска регистрация и административно обслужване" осигурява достъп до избирателните списъци за Националния референдум на 

27.01.2013 г. за всички български граждани. Те могат да проверят своите данни в тях и да се информират за избирателната си секция и място на гласуване. Начините, по които могат да го 

направят, са:  

•През Интернет на адрес: http://www.grao.bg/elections/   

Сайтът предоставя възможности на гражданите и общинските администрации да правят справки в избирателните списъци, да подават "Искане за гласуване по настоящ адрес" по 

електронен път и да регистрират издадените "Удостоверения за гласуване на друго място“. Последните две услуги са достъпни след идентификация с електронен подпис. 

•Чрез SMS  

Изпраща се SMS на номер 18429. Номерът 18429 е единен и за трите мобилни оператора (МТел, Глобул и Виваком). Цената на SMS e 25 стотинки без ДДС. В текста на SMS се 

изписват единствено десетте цифри на ЕГН. Системата връща SMS с номера и адреса на избирателната секция за въведения ЕГН. 

•Чрез стационарен или мобилен телефон  

Избира се 0800 1 4726 ("0800 1 GRAO"). Тел. 0800 1 4726 е безплатен за цялата страна. 

 

НА ВТОРО ЧЕТЕНЕ Е ПРИЕТ ЗАКОНЪТ ЗА ПУБЛИЧНИТЕ ФИНАНСИ 

 
На 31 януари бе приет на второ четене Закон за публичните финанси , израз на намеренията на правителството за широкообхватна реформа на средносрочната бюджетна 

рамка, която да адресира съществуващите слабости и да подкрепи протичащите процеси на фискална консолидация.  

 
 Законът за публичните финанси е естествено продължение на Пакта за финансова стабилност и е в изпълнение на препоръките на Сметната палата.  

 В Закона годишният бюджетен дефицит по консолидираната фискална програма, изчислен на касова основа, се ограничава до 2% от Брутния вътрешен продукт.  

 Предвижда се средносрочната бюджетна цел за структурния дефицит на сектора "Държавно управление" на годишна основа да не надвишава 0,5 на сто от БВП.  

 В Закона са обобщени националните фискални правила, приложими за целия сектор „Държавно управление" както на централно, така и на местно ниво.  

 Законът акцентира върху засилване на взаимодействието между законодателната, изпълнителната, съдебната власт и общините с оглед спазването на общите ог-

раничения, правила и процедури за постигане целите на фискалната политика при осигурена самостоятелност на бюджетите на трите власти.  

 Въвеждат се разпоредби за отчетност и статистика на публичните финанси в съответствие с методологията на Евростат.  

 След приемането на Закона се предвижда отмяната на Закона за устройството на държавния бюджет и на Закона за общинските бюджети, както и промени в де-

сетки други закони.  

 Законът трябва да влезе в сила от 2014 г., като бюджетната процедура за съставянето на бюджетите и разчетите за сметките за средствата от Европейския съюз за 

2014 г. ще се провежда по правилата на новия закон.  

 Законът за публичните финанси ще осигури търсената приемственост в провежданата фискална политика и ще гарантира в национален и международен план, че 

България ще продължи да бъде бюджетно дисциплинирана страна.  

*  *  * 

http://www.strategiy.bg/
http://www.grao.bg/elections/


 
 

На основание чл. 19, ал. 1 от Закона за държавната собственост, във връзка с чл. 13, чл. 19 и чл. 51 от Правилника за прилагане на Закона за държавната собственост и 
Заповед № РД-08-6/29.01.2013 г. и Заповед № РД-08-7/29.01.2013 г. 

 
О Б Я В Я В А: 

 
Търгове с тайно наддаване за отдаване под наем за стопанска дейност на: 

1. Помещение с площ 20 кв. м., находящо се на партерния етаж в административна сграда с идентификатор 44327.502.2205.1 по кадастралната карта и кадастрал-
ните регистри на гр. Луковит, находяща се на ул. „Милин камък” № 2, актувана с АЧДС № 2530/17.12.2010 г., при следните условия: 

 срок на наемното отношение – 3 години; 
  

 
Начална тръжна 

цена 
 

 
Дата за 

оглед на имота 
 

 
Дата и час на 

провеждане на търга 
 

 
Приемане 

на заявления 
и оферти 

 
Депозит 

180.00 лв. месечно 
без ДДС 

27.02.2013 г. 
от 13.00-14.00 ч. 

05.03.2013 г. от 11:00 ч. до 17.00 ч. 
на 04.03.2013 г. 

180.00 лв. 
до 04.03.2013 г. 

 консумативните разходи са за сметка на наемателя. 
2. Част от имот - частна държавна собственост в сграда с идентификатор 75054.1452.1 по кадастралната карта и кадастралните регистри на гр. Угърчин, ул. „Рай-

на Княгиня”, актувана с АДС № 2525/17.12.2010 г., представляващ помещение на партерен етаж с площ от 80 кв. м. (кафе-аператив), при следните условия: 
 срок на наемното отношение – 5 години; 

 консумативните разходи са за сметка на наемателя; 
 за имота има непогасени задължения към „Чез Електро България” АД в размер на 1271.15 лв., които наемателят следва да заплати, заедно със съответните такси за въз-

становяване на електрозахранването. 
  

Начална 
тръжна цена 

Дата за 
оглед на имота 

 

Дата и час на 
провеждане на търга 

 

Приемане 
на заявления 

и оферти 
Депозит 

200.00 лв. 
Месечно без ДДС 

27.02.2013 г. 
от 14.30-15.30 ч. 

05.03.2013 г. от 13.00 ч. до 17.00 ч. 
на 04.03.2013 г. 

200.00 лв. 
до 04.03.2013 г. 

 
До участие в търга се допускат физически и юридически лица, внесли депозит до определената дата и подали заявление за участие по образец на гише „Административ-

но обслужване” при Областна администрация Ловеч до 17.00 ч. на 04.03.2013 г. Заявление за участие и оферта по образец се получават на гише „Административно обслужване” 
при Областна администрация Ловеч всеки работен ден. Заявлението за участие се подава в запечатан непрозрачен плик лично или по пощата с препоръчано писмо с обратна 

разписка. Върху плика се посочва адрес за кореспонденция и телефон, по възможност и факс и електронен адрес. Офертата с предлаганата цена се поставя в отделен запечатан 
непрозрачен плик с надпис „Предлагана цена”, поставен в плика със заявлението за участие. Към заявлението се прилагат: вносна бележка за внесен депозит, копие от лична 

карта на физическото лице, а юридическите лица представят и удостоверение за актуално състояние /или се посочва ЕИК/, както и копие от лична карта на лицето, представля-
ващо ЮЛ. В случаите когато заявлението се подава от пълномощник, се прилага копие на нотариално заверено пълномощно. 

Търгът ще се проведе в сградата на Областна администрация гр. Ловеч, ул.”Търговска” № 43, зала 101. 
Депозитни вноски се внасят по сметка ВG79 UBBS 8002 3300 1232 33, BIC - UBBS  BGSF при ОББ АД клон Ловеч - Областен управител. 

 
За информация – тел.068/600 180 

 
ВАНЯ СЪБЧЕВА /п/ 
Областен управител 

на област Ловеч 
 



 
 

ЕВРОДЕПУТАТЪТ ОТ ГЕРБ/ЕНП МАРИЯ ГАБРИЕЛ ОТСТОЯВА ПРЕД ЕК  
БЪЛГАРСКОТО ПРОИЗВОДСТВО НА РОЗОВО МАСЛО И ЛАВАНДУЛА 
 
 
Въпрос до Европейска комисия относно предвидените от ЕК законодателни промени в началото на 2013 г. за намаляване 
или забрана използването на редица натурални съставки в парфюмите внесе българският евродепутат от Групата на 
ГЕРБ/ЕНП Мария Габриел. В обосновката на въпроса си тя изтъква, че приемането на подобни мерки ще повлияе 
негативно на световната индустрия и ще засегне производителите на натуралните съставки.  
Планираните от ЕК промени се базират на становище на Научния комитет по безопасност на потребителите (SCCS) 
относно алергенните ароматни вещества в козметичните продукти. Според това становище, сред алергенните ароматни 
вещества са линалоолът и линалин ацетатът, основни съставки на лавандуловото масло, както и гераниолът, който е сред 
основните съставки на розовото масло. 
„България държи 40% от износа в света на розово масло и е първа по експорт на лавандула - две от традиционните 
съставки на стотици реномирани парфюми”, отбелязва Мария Габриел.  
В тази връзка тя настоява ЕК да даде отговор на няколко въпроса:  
- Какви мерки ще предприеме ЕК по отношение на производителите на натурални съставки, на голяма част от които това 
е основен поминък;  
- Има ли алтернативно предложение от страна на ЕК за засяване на други култури, които да бъдат използвани в 
парфюмерийната индустрия;  

- Ще бъдат ли засегнатите производители финансово компенсирани по някакъв начин;  
- Разполага ли ЕК с оценка на въздействието за това как ще се отразят тези промени на парфюмерийната индустрия и селското стопанство в ЕС.  
Европейска комисия следва да отговори писмено на поставените от българския евродепутат въпроси.  

 
СЛУЖБАТА НА ЕС ЗА ПОДБОР НА ПЕРСОНАЛ  

ТЪРСИ АДМИНИСТРАТОРИ В СТРОИТЕЛСТВОТО 

От Дневник  

 
Европейската служба за подбор на персонал (EPSO) организира конкурс на общо основание, за 

да бъде съставен списък за бъдещи назначения на администратори в следните области: 

Област 1: Сигурност на сградите 

Област 2: Инженерство в областта на специалните строителни техники 

Кандидатите трябва да са граждани на една от държавите членки на Европейския съюз и да 

представят подходящи доказателства, свидетелстващи за годността им да изпълняват служебни-

те си задължения. 

Изискват се задълбочено владеене на един от официалните езици на ЕС, както и на втори офи-

циален език. Задължително е задоволителното владеене на английски, немски или френски език. 

Естеството на служебните задължения и необходимите дипломи и квалификации е подробно описано в официалната обява. 

Желаещите трябва да попълнят формуляр за кандидатстване, като следват процедурата, описана на уебсайта на EPSO, и по-специално в наръчника за регистрация. Тес-

товете за достъп се провеждат на компютър и се организират от EPSO. 

Краен срок: 5 март 2013 г. 

Допълнителна информация 
Подробности можете да намерите в Официалния вестник на ЕС, брой C 29 A от 31 януари 2013 г. 

http://eur-lex.europa.eu/LexUriServ/LexUriServ.do?uri=OJ:C:2013:029A:0001:0011:BG:PDF
http://europa.eu/epso/apply/jobs/index_en.htm
http://eur-lex.europa.eu/LexUriServ/LexUriServ.do?uri=OJ:C:2013:029A:0001:0011:BG:PDF


*  *  * 

  

 
150 ГОДИНИ ОТ РОЖДЕНИЕТО НА ПРОФЕСОР БЕНЮ ЦОНЕВ 

 
На 12 януари се навършват 150 години от рождението на един от най-изтъкнатите и заслужили български учени, чиято плодотворна 

дейност е оставила дълбоки и трайни следи в нашата филологическа наука. Роденият в Ловеч професор е основател и дългогодишен 

ръководител на катедрата по история на българския език в Софийския университет.  

Проф. Беню Цонев е автор на първата университетска „История на българский език”, с която се поставя началото на сравнителнои-

сторическото проучване на езика ни. Пет мандата (между 1897 и 1917) е декан на Историко-филологическия факултет, а през 1910 -

1911 г. става ректор на Софийския университет - първото висше учебно заведение в България. Беню Цонев е и първият редактор и 

издател на знаменития Алеков пътепис "До Чикаго и назад". В единствените негови спомени, публикувани към съчиненията на 

Алеко Константинов, кн. втора 1903 г., той споделя, че по времето, когато е бил редактор на сп. "Български преглед", е имал 

възможността да бъде пръв читател и първи редактор на тези "пътни бележки".Именно Беню Цонев дава настоящото заглавие на 

известния пътепис на Алеко Константинов "До Чикаго и назад", тъй като ръкописният вариант на автора "От София през Париж до 

Чикаго и обратно" му се е сторил прекалено дълго. Не трябва да се забравя и факта, че той е основният инициатор за написването и 

издаването на сборника "Ловеч и Ловчанско". Той не успява да види издаването на сборника, но първият том на "Ловеч и Ловчан-

ско" излиза с посвещение на него. Беню Цонев е бил и преводач. Той е един от първите, които превеждат световните класици на 

български език. Още в първата книжка на сп. "Български преглед" се появява неговият превод на баладата "Змейски цар" от Гьоте.  

В сп. "Денница" е поместен превод на "Тъкачите" от Хайне. От френски език Беню Цонев превежда произведения на Мопасан, Емил 

Зола, Виктор Юго. От руски - разказите на Антон Чехов. Видният учен е бил и поет. Публикува стихове предимно в сп. "Български 

преглед", на което е бил един от редакторите. Стиховете му са подписани с псевдонимите Б. Юн., Б. Ю., Орфен, Ялпухов. Повечето 

от стиховете му носят лични преживявания, отразяват неговата интимна душевност, благороден характер, вяра в бъдещето. В се-

мейния си живот Беню Цонев преживява много радости, скърби и несгоди. Ранната и трагична смърт на неговата първа съпруга му 

причинява болки на сърцето. Това личи най-ясно от цяла поредица негови стихотворения, печатани в "Български преглед" в този 

период. Години по-късно се жени за учителката Събка Козарова. С нея има трима сина Любен, Драго и Добрин и дъщеря Маргита. 

Любен Бенев Цонев е икономист и директор на дирекция "Българска външна търговия". Той е имал голям принос за излизането на 

България на европейския пазар като равноправен търговски партньор и за уравновесяването на българския внос и износ.  

Драгомир Цонев също е бил икономист и юрист по образование, председател на Българо-немската търговска камара. Инициатор и 

организатор на печеливш износ от България на диворастящи плодове, билки и други за европейските пазари. Организирал е изграж-

дането и функционирането на фабрика за пектин в с. Църква, Пернишко. Добрин Бенев Цонев е бил държавен чиновник. Работил е в 

полицията, отдел Външно разузнаване. Съден от Народен съд в София, с присъда - доживотен затвор и пълна конфискация на иму-

ществото. След освобождаването му от затвора е бил въдворен 4 години на лагер в Белене.  

И тримата синове на известния професор са съдени от Народния съд и осъдени като врагове на народа. В действителност и тримата са били културни и високообразовани българи, с ев-

ропейско възпитание, владеещи чужди езици, големи патриоти и безспорни професионалисти в областите, в които се изявяват. Изтъкнатият филолог и историк на българския език Беню 

Цонев, оставил трайна диря в академичната история на България, умира на 5 октомври 1926 г. в София. 
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